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ACTA DEL CONSELL DE CULTURA, FESTES I JOVENTUT 
6/2024 

 
Data: 14/11/2024 
Lloc: Saló de Plens 
Hora 19.00h 
 
 
ASSISTENTS 

Nom Cognoms Entitat 

Ferran Cerdeira Casals Regidor de Festes - President 
Emma Duran Pujol Regidora de Cultura 
Laia Montes Porta Regidora de Joventut 

Montse Muñoz Montoro 
Cap Servei Cultura i Lleure / Cap Participació 
Ciutadana 

Elisabet Martínez Nogareda Cap de Cultura i Festes 
Pere Salvador Valls ACF Olesa Sardanista 
Francesc Ferrés Rigol Assoc. d’Amics de l’Orgue i de les Arts 
Sara Vall Duran Col·lectiu Misteris d’Olesa 
Albert Parent Fité Assoc. de Pessebristes d’Olesa 
Marc Solà i Sánchez Assoc. de Pessebristes d’Olesa 
Eulàlia Vinyals Carreras Assoc. Promoció Espectacle Infantil i Juvenil 
Anna Arjona Poquet Diablots d’Olesa / Junts per Catalunya 
Daniel Buson Rovira Assoc. El Casal d’Olesa 
Salvador Sastre Morral Assoc. de Gegants, Grallers i Nans 
Miquel  Martínez Muñoz Assoc. La Passió d’Olesa 
Jordi Viladot Salvi Assoc. Tonis d’Olesa 
Anna Badenas Ribas Assoc. Tonis d’Olesa 
Griselda Sanahuja i Escribà AV Casc Antic 
Núria  Artola González AV Les Planes 

Joan Soler Gironès 
Ajuntament (guia) / Centre Muntanyenc i de 
Recerques olesà 

Àlvar Juárez Muset Club de Rol d’Olesa - Crom 
Manel Martín Tàrraga Esbart Olesà 
Francesc  Altarriba Moyano Esbart Olesà 
Montserrat Jané Samper UEC Olesa 

Ricard Xairó Mimó 
Assoc. de persones amb capacitats diverses - 
CECSCAT 

Manel Jiménez del Rio Associació Santa Oliva per la Inclusió 

Nacho Martínez Barrio 
Assoc. Fotogràfica i Audiovisual d’Olesa 
(AFAO) 

Gemma Zaragoza Pamies 
Assoc. Fotogràfica i Audiovisual d’Olesa 
(AFAO) 

 
OÏENTS 
Ainoa  Cruz Sánchez Custus Ignis 
Joaquim Pallarès García Òmnium Cultural 
Judit Andreu AEIG Sant Bernat de Claravall 
Maria Marín AEIG Sant Bernat de Claravall 

 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA 
Xavi Pozo Vendrell Fal·lera Olesana 
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Ordre del Dia  
1- Aprovació de l’acta anterior 
2- Programació de Nadal 
3- Periodicitat Consells de Cultura, Festes i Joventut 
4- Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament 
5- Precs i preguntes 

 
Desenvolupament del Consell 
S’inicia el consell a les 19.05 hores  
Com que hi ha nous membres al consell, es fa un repàs dels diferents càrrecs i 
representacions dels assistents. 
 

1. Aprovació de l’acta anterior 
S’aprova l’acta de la sessió anterior sense cap esmena. 
 

2. Programació de Nadal 
El regidor de Festes, Ferran Cerdeira, comenta que es tracta d’un punt per tal 
d’exposar com està la programació de Nadal. Es recorda que la setmana següent 
(dimecres dia 20 de novembre), hi ha Comissió de Reis per informar com està, 
actualment, la preparació de la cavalcada de Reis i del Campament Reial. 
El Campament Reial, novetat d’enguany, es realitzarà els dies 2, 3 i 4 de gener al 
Centre Cultural Cal Puigjaner. Compta amb la col·laboració directa de la UEC, el 
Casal i La Passió pel que s’agraeix la seva tasca i la seva implicació.  
Referent a la Cavalcada, s’ha s’està començant a tenir tancada tota l’estructura. 
Per tant, es demana a totes les entitats que tenen intenció de sortir de comparsa 
i, encara, no ho ha notificat que ho facin el més aviat possible. 
Un dels temes a tractar en la Comissió de Reis és el dels regals. Hi haurà el 
camió en el qual els diferents comerços que embolicaran els obsequis amb el 
seu propi paper. Com a entitats, s’ofereix la possibilitat que es facin caixes amb 
els logos propis. 
El 29 de novembre hi haurà l’encesa de l’arbre de Nadal amb la col·laboració de 
l’Escola de Música. El 27 de desembre, a la tarda, el Patge Viu Viu i el 29, 
concert de nadales europees a La Passió, inclòs dins el projecte “Europa”, 
conjuntament amb Cultura i Participació Ciutadana. 
 
El mes de desembre està farcit d’activitats, tant per part de l’Ajuntament com de 
les entitats. Cerdeira demana que si es tenen previst actes grans que volen 
mencionar per tal de quadrar o per sol·licitar col·laboració. 
 
Griselda Sanahuja (AV Casc Antic) parla en nom de la Creu Roja. Tot i que no se 
sap, encara, si serà l’1 o el 5 de desembre, és previst un acte solidari per recollir 
fons per enviar a Creu Roja de València, pel tema de la DANA. Emma Duran, 
regidora de Cultura, especifica que l’entrada que paguin els assistents és el que 
serà la donació. 
 
Núria Artola (AV Les Planes) organitzen la festa infantil, pel 14 de desembre, i 
que coincidirà amb la Fira de Nadal i la inauguració de Diorames i de Pessebres. 
 
Albert Parent (Ass. Pessebristes) comenta que, enguany, el Pessebre de 
l’Olivera celebra 10 anys. Al llarg d’aquest període, s’ha anat evolucionant i 
creant figures noves cada any. També, celebra que l’any passat no hi va haver 
cap mena d’acte vandàlic i que esperen que, enguany, continuï sense cap 
malifeta. Tot i això, creu que les tres figures que s’incorporen aquest any són tres 
soldats romans que simbolitzen l’escena de l’empadronament de la ciutadania de 
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Galilea, així com la relació amb La Passió. 
D’altra banda, l’exposició de Diorames de Pessebres, enguany, estarà a Cal 
Puigjaner. Tot i creure que està apartat del centre, és un espai idoni, a més de 
ser l’equipament que va acollir el primer taller de pessebres. 
 
La Maria Marín i la Judit Andreu, del CAU, informen que el 26 i 27 de desembre 
faran el Quinto de Nadal i animen a col·laborar a canvi de publicitat.  
 
Manel Martín (Esbart) diu que el 14 de desembre hi haurà, també, el sopar de 
gala de l’Esbart i com a cloenda del 95è aniversari. Es farà a l’Escorxador. 
 
Pere Salvador (ACF Olesa Sardanista) comenta una activitat que, per haver-ho 
sabut després. Enguany, se celebra l’Any Anselm Clavé hi haurà una exposició a 
Cal Puigjaner i la inauguració anirà a càrrec de la comissaria de la mostra, Anna 
Costal, l’11 de desembre a les 18.30 h. 
 
Manel Jiménez (Assoc Santa Oliva) informa que, per celebrar el Dia del 
Voluntariat (3 desembre) i el de la Diversitat Funcional (5 desembre), han 
organitzat un acte per al 30 de novembre, adjuntant les dues efemèrides, amb 
activitats amb el voluntariat, al local de l’entitat i al matí, i, a la tarda, una jornada 
de portes obertes, a l’Escorxador, incloent la presentació del calendari solidari. 
 
Ricard Xairó (Cecscat) comenta que, el 22 de desembre, es presentarà l’himne 
de l’entitat, amb lletra i música de gent d’Olesa, i col·laborarà l’Escola de Música. 
Serà a les 19 h a l’Auditori de la Casa de Cultura. 
 
Nacho Martínez (AFAO) informa que el 6 de desembre és previst, dins la 
projecció trimestral, la presentació d’una pel·lícula relacionada amb el mon de la 
fotografia i inclourà una xerrada després. Serà a les 18 h al Casal. 
 
Sara Valls (Misteris) comenta que el 17 i 24 de novembre hi haurà les 
projeccions de les pel·lícules incloses dins la Mostra de Cinema Espiritual. Es 
farà a les 18 h a l’Auditori de la Casa de Cultura.  
 
Montse Jané (UEC) informa que, per tancar el Concurs de Teatre d’aquest any, 
no hi haurà l’obra pròpia ja que l’SGAE no ha donat permís. En el seu lloc, el 
grup de Cornellà representarà “Germanes”, de Carol López, l’1 de desembre a 
les 18 h. 
  
Salvador Sastre (Gegants) comenta l’activitat de l’Home dels Nassos el 31 de 
desembre. 
 
Xairó ressalta que Cecscat ha estat escollida com a finalista en els Premis de 
Reconeixement Cultural del Baix Llobregat. 
 

3. Periodicitat Consells de Cultura, Festes i Joventut 
El regidor de Festes explica que, amb l’existència de les Comissions de Reis i de 
Festa Major, es tracten temes culturals. Pel que fa a les activitats que es van 
realitzar a l’inici, es tenen previstes més, però encara s’està analitzant les 
primeres ja que va donar molta informació i molt de treball. 
La proposta és que, com molts temes ja es tracten i s’assumeixen a les 
comissions, la periodicitat sigui trimestral, com a la resta de consells.  
La regidora de Cultura afegeix que van apareixent comissions i temes de 
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participació constants. Es demana analitzar si cal mantenir la periodicitat 
bimensual. 
 
Montse Muñoz, cap de Participació Ciutadana, comenta que s’està iniciant el 
treball de PAC (Pla d’Acció Cultural) i que requerirà trobades, també, paral·leles 
al consell. La Diputació ha concedit el recurs i ja s’ha està treballant: reunió amb 
l’empresa que l’ha de fer i amb el dinamitzador. La idea és que maig-juny de l’any 
vinent el PAC estigui redactat. Això vol dir que, durant aquests sis mesos, hi 
haurà trobades ja que és molt participatiu. 
El PAC s’està planificant fins el 2030 i és cap on hem d’anar a nivell de cultura en 
els propers anys, amb una ordenació de les noves sinergies que puguin sorgir i 
com aconseguir-les. Tot i que hi hagi una empresa externa, s’ha d’elaborar amb 
les persones que estan al peu del canó. 
Segons Duran, aquest punt és molt important ja que les entitats generen molta 
cultura i cal comptar amb elles per enfocar l’àmbit cultural cap el 2030 a Olesa. 
Per tant, és un altre exemple que es treballarà de manera paral·lela.  
D’aquí la proposta de la periodicitat de les trobades o alguna altra proposta.  
 
Àlvar Juárez, del CROM, creu que la proposta es fa per treure una mica de 
contingut. 
Duran afegeix que les comissions fan que no hi hagi un espai de debat de tants 
temes en el consell. 
Cerdeira posa l’exemple de Nadal de punts puntuals de participació ja que el 
gruix es treballa en les comissions. 
Juárez considera que s’aprimarà el contingut del consell. El regidor de Festes 
respon que el tema és que pel contingut que es té pot ser útil cada tres mesos. 
És més una qüestió d’optimització de temps. Ara bé, si el consell decideix 
mantenir el caràcter bimensual, es continuarà fent. 
Gemma Zaragoza (AFAO) pregunta què cal fer per participar en una comissió. La 
regidora de Cultura contesta que quan es creen les comissions, s’exposa de 
forma pública a tota la ciutadania en general, no és un grup tancat, ja que poden 
assistir persones vinculades a entitats o a títol personal. Són vives i es poden 
anar incorporant membres.  
Muñoz afegeix que el correu que s’envia cada divendres (l’Aquesta setmana a 
Olesa) es recorda tot el que s’està tractant i la informació necessària. 
Això no vol dir que els temes o es tractin al consell, però, més per donar compte. 
Cerdeira agraeix l’assistència dels membres de les entitats cada dos mesos, el 
que mostra el grau d’implicació. 
El membre del CROM comenta que es podria provar. 
Xairó diu que si les comissions són operatives, l’únic que comportarà les 
trobades trimestrals és el volum d’informació que s’haurà de traslladar. Tampoc 
ho veu malament el canvi. 
Martin considera que, sigui la periodicitat que sigui, s’ha de fugit del consell 
informatiu. Es va intentar propostes diferents però s’està tornant, de nou, a 
l’anterior format. Quan es pensa en el consell és de treball, de consens. Per tant, 
s’hauria de modificar la filosofia. 
Cerdeira respon que el ritme de treball amb les dinàmiques no es pot assumir 
cada dos mesos. Duran afegeix que sortien molts temes interessants i profitosos 
i no donava temps per analitzar-ho i formular-ne de més en el següent consell. 
El membre de Cecscat diu que veu el consell, com a forma de treball, poc 
operatiu per la quantitat de persones assistents. Creu que és més de concepte 
de decisió: les comissions treballen i el consell defineix.  
Martin respon que la seva visió és de treball per grups per tractar temes concrets. 
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I recorda que la idea quan es van crear els consells era de treball no d’exposició 
d’agenda ni assistir per escoltar el que el regidor formulava (com a ja fet). 
Salvador planteja si es pot recuperar la metodologia de treball de l’inici cada tres 
mesos. 
Sanahuja comenta que es pot provar durant el 2025 si va bé cada tres mesos, 
amb grups de treball. Que es poden demanar idees als membres per tractar en la 
següent trobada. En definitiva, fer a les entitats més partícips a l’hora d’organitzar 
i gestionar el consell i acotar els temes per mòduls i que es vagin tancant abans 
d’obrir-ne de nous. 
Laia Montes, regidora de Joventut, diu que, potser, estaria bé fer un monogràfic 
en el primer consell de 2025 de com es vol que sigui, ja que hi ha diversitst 
d’opinions. 
A la pregunta del representant de l’AFAO sobre les decisions de les comissions, 
el regidor de Festes respon que tenen autonomia per decidir, que no vol dir que 
tot s’hagi d’acceptar. Seria inviable, segons Salvador. 
En aquest punt, hi ha diverses opinions sobre aquest tema. 
Com a resultat es comenta que, per exemple, que la comissió de Reis de l’any 
passat es va plantejar la proposta del Campament Reial i es porta a terme. Es 
van fer una trobada i es van fer les bases. 
La comissió, en definitiva, guia. Ara bé, no és excloent, tal com diu Elisabet 
Martínez, tècnica de Cultura. 
Muñoz aclareix que es pot formar part de la comissió com a ciutadania o com 
entitat, grups híbrids molt interessants per l’aportació de l’experiència de les 
entitats i les idees de la ciutadania. 
El regidor de Festes comenta que, de la primera comissió de Reis, van sorgir una 
gran llista de coses que s’havien d’implementar a la cavalcada, de la qual es va 
poder fer un 90-95%.  
La regidora de Cultura afegeix que s’expressa la voluntat o el que es creu que 
s’hauria de fer, però la realitat pressupostària és la que és. 
Un exemple seria els caramels tous, segons indica Cerdeira. 
Joaquim Pallarès (Òmnium Cultural) considera que el consell és un atrobada 
d’entitats i dona titulars perquè la comissió ho treballi. I les propostes i acords es 
porten als consells per a la seva aprovació. Creu que, també, es pot fer cada tres 
mesos i, en cas d’alguna urgència, es pot fer un extraordinari. I que el consell és 
més perquè cada entitat exposi el que té previst realitzar i pugui trobar possibles 
col·laboracions. Els temes específics i concrets són els que es tracten a les 
comissions. 
Xairó pregunta per la definició de consell. Duran respon que hi ha una part 
decisòria. Ara bé, hi ha moltes capes, segons les diferents mirades.  
La representant del CAU pregunta si, cada tres mesos, es podria assumir el 
treball més global, dinàmic i de generar propostes. El regidor de Festes respon 
que creu que serà més senzill tenint en compte el poc nombre de persones en 
els departaments de Participació i de Cultura i Festes, amb tota l’organització 
d’activitats. I que les aportacions de les entitats farien més fàcil l’enfocament de 
les dinàmiques a treballar. 
Juárez creu que primer s’haurien de sentar les bases i la part de l’Ajuntament 
definir les dates dels consells. 
Potser, el proper, hauria de ser el febrer i no al gener (per la immediatesa de 
Reis), segons Cerdeira. 
En aquest punt, hi ha diverses opinions.  
El representant de l’Esbart afegeix que creu que la Cultura no és només la Festa 
Major ni Nadal. I planteja el tema de la Mostra de Cultura Popular que, enguany, 
no s’ha realitzat. I considera que no pot ser que recaigui en una entitat 
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l’organització, sinó que és un tema de la regidoria corresponent o del consell.  
En aquest punt, Salvador aclareix que la Mostra de Cultura Popular es va 
engegar fa uns deu anys, més o menys, arran del Correllengua, que organitzava 
la CAL. I amb poca gent. Va començar amb una trobada de bastoners. Com que 
era a l’octubre, hi havia una ballada de sardanes per part d’ACF Olesa 
Sardanista, es va pensar en fer-ho coincidir. Després, des de la junta de la CAL 
es va decidir contactar amb les diferents entitats de cultura popular d’Olesa. I es 
van anar afegint. Quan la CAL es va difuminar, ho va assumir Olesa Sardanista.  
Sanahuja afegeix que es feia coincidir la Mostra amb el Correllengua, però 
l’organització anava a càrrec d’Olesa Sardanista. 
Salvador continua explicant que l’entitat que ell presideix i organitzadora de 
l’activitat, per problemes de liquidat no podia fer front el cost ja que posava el risc 
les activitats programades per a l’any vinent. Per això, es va decidir, amb molta 
tristor, anul·lar la Mostra d’enguany. També, afegeix que el format que, fins ara 
s’havia fet, és inviable. 
Sanahuja comenta que es pot buscar la manera, des del consell, de poder-la dur 
a terme. 
El que ha de quedar clar, segons Salvador, és que la Mostra de Cultura Popular, 
en cap cas, ha estat una activitat de l’Ajuntament. I que, en cap moment, s’han 
sentit abandonats per la regidoria de Cultura.  
Duran afegeix que el que no s’ha concedit ha estat una subvenció 
supramunicipal. A més, enguany, coincidia amb la Festa dels Miquelets. I, molt 
poc abans de les dates de la celebració, que es va comunicar que no es podia 
realitzar. I que, en cap moment, hi ha va haver desinterès per part de la regidoria. 
A més, afegir que dues entitats s’havien avingut per no contra programar-se i 
incorporar un seguici de Miquelets que portés cap a la Mostra.  
De cara l’any vinent, com a Olesa Sardanista no es pot assumir, l’espai del 
consell és l’idoni per buscar-ne la solució per continuar-la. 
El que coincideixen tant Sanahuja com Salvador és que el format de fins ara no 
és viable, però és podria cercar un nou format. 
Seria un dels temes a tractar en el proper consell. 
 
Nacho Martínez pregunta que es podria fer alguna mena de formació per a la 
sol·licitud de subvencions. Se li respon que ja es realitza. 
Un altre tema que es destaca, relacionat amb aquesta aportació, és que hi va 
haver entitats que van demanar una formació per sol·licitar subvencions 
supramunicipals i, així, es va fer. 
Muñoz, aprofitant que es parla de subvencions, recorda que el dimarts de la 
setmana vinent hi haurà una sessió informativa per explicar tot el tema de les 
autoritzacions d’activitats a la Via Pública i s’aprofitarà per fer un repàs del tema 
de la cessió de material i equipaments municipals.  
 
Un altre punt que sorgeix és el punt que s’expliqui qualsevol canvi en les bases 
de subvencions i si les entitats de Cultura poden demanar-ne a d’altres línies 
d’altres regidories. 
Cerdeira comenta que quan sigui el moment s’explicarà tot el que comporta i els 
canvis que s’afegeixin.  
 
Parent fa la proposta que es digui la quantitat de consells anuals més que la 
periodicitat. 
Es comenta que, això, es dirà en el proper consell. 
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Altres informacions de les entitats i de l’Ajuntament I Precs i preguntes 
S’han tractat al llarg del consell. 
  
I, sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a les 20.10 hores del dia de la 
data. 
 
 


